
Protokół Nr LV/06
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 31 lipca 2006 roku

Otwarcie obrad     – godz. 1025 
Zamknięcie obrad – godz. 1525

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 

Ad. 2

Na  podstawie listy obecności  Przewodniczący RM stwierdził,  że obrady są prawomocne – w sesji 
uczestniczyło 12 radnych (lista  obecności  radnych,  lista  obecności  sołtysów i  lista  obecności  gości 
zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał r. K. Szewczaka.

Ad. 4

Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem: 
głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący  RM zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do dostarczonego radnym porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu) oraz wniósł o wprowadzenie w pkt. 7 
proponowanego porządku obrad DRUKU NR 9 w sprawie załatwienia skargi z dnia 10 czerwca 2006 
roku złożonej przez Wspólnotę Mieszkaniową przy ul. Wąskiej 3 w Radkowie na działalność Gminnych 
Zakładów Użyteczności  Publicznej  w Radkowie oraz poinformował,  że  po sprawozdaniu Burmistrza 
będzie miał wystąpienie profesor Badenko.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z  uwzględnieniem 
wniosku zgłoszonego przez Przewodniczącego RM:
głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 6

Burmistrz  złożył  sprawozdanie  ze  swoich  prac  w  okresie  międzysesyjnym  (sprawozdanie  stanowi 
załącznik do protokołu).
  



O godz. 1115 Przewodniczący RM ogłosił przerwę
Obrady wznowiono o godz. 1130

Po  przerwie  Przewodniczący  RM  udzielił  głosu  profesorowi  Badence,  który  dokonał  prezentacji 
programu FAO UNDP – Zrównoważony Rozwój Obszarów Górskich, w ramach którego realizowane są 
2 projekty pilotażowe na terenie Gminy Radków.

A.Cyron  –  pracownik  UMiG  –  poinformowała,  że  projekt  jest  skupiony  w  Kotlinie  Kłodzkiej  a  z  5 
projektów pilotażowych aż 2 będą realizowane w Gminie Radków. Projekty te dotyczą uprawy winorośli 
oraz nasadzania starymi odmianami drzew owocowych, które są odmianami genetycznymi mającymi po 
kilkadziesiąt lat, dzięki czemu ma powstać kolekcja sadu sudeckiego.

Burmistrz – pozytywnie ocenia udział Gminy Radków w realizacji programu FAO UNDP.

T. Kobierski – sołtys wsi Tłumaczów – zapytał jakie będzie miejsce Tłumaczowa wraz z kamieniołomem 
w realizacji projektów pilotażowych.

Burmistrz – w Tłumaczowie jest wyznaczone 4,5 ha pod uprawę winorośli. Tłumaczów będzie więc miał 
między innymi przejście graniczne i kamieniołom i winorośla.

Profesor Badenko – nie może się odnieść do tej kwestii, ponieważ nad szczegółami nie pracuje on lecz 
całe grono ekspertów.

J. Górski – cieszy się, że profesor Badenko dostrzegł potencjał krajobrazowy Gminy Radków i liczy na 
to,  że  młodzież  która  z  terenu  gminy  wyjechała,  wróci  tutaj  aby  dalej  rozwijać  podjętą  w  ramach 
programu inicjatywę.

K. Szewczak – czy to co proponuje FAO, to nie za mało na potrzeby rejonu, w którym występuje tak 
wysokie bezrobocie.

Profesor  Badenko  –  FAO  jest  tylko  projektem  pomocniczym,  nie  służy  natomiast  rozwiązywaniu 
problemów socjalnych. Powołani eksperci powinni dokładnie rozeznać potrzeby i trafnie określić kierunki 
realizowanych projektów a FAO ma to wspomagać.

Burmistrz – odnosząc się do pytania r. K. Szewczaka stwierdził, że wiele będzie zależało od społecznej 
aktywności i akceptacji zdarzeń. Burmistrz uważa, że samo członkostwo w  omawianym programie FAO 
stwarza duże możliwości przy realizacji przez tą organizację innych programów.

B.Siemczonek – zapytała jak w innych krajach przy realizacji podobnych projektów wygląda problem 
ochrony zdrowia.

Profesor Badenko – problemy zdrowia oraz problemy socjalno – bytowe są bardzo ważne i na pewno 
należy mieć je na uwadze przy wyznaczaniu kierunków w tego typu programach.

Przewodniczący RM – podziękował Panu profesorowi za przybycie na sesję RM i dokonanie prezentacji 
programu.

Profesor Badenko – podziękował za poświęconą mu uwagę i za okazane zainteresowanie.



A.Cyron – stwierdziła, że ideą opracowywania i tworzenia projektów pilotażowych na szczeblu gmin jest 
to żeby zwrócić uwagę państwa na lokalne problemy i potrzeby i być może dzięki temu wywrzeć wpływ 
np. na zmianę niektórych przepisów. Przedstawiła także informacje na temat wyjazdu grupy osób w 
ramach tego programu do Austrii i Włoch, w którym uczestniczyła. 

O godz. 1230 Przewodniczący RM ogłosił przerwę
Obrady wznowiono o godz.  1245

Po przerwie Przewodniczący RM udzielił głosu Panu Janowi Podgórskiemu Radnemu Rady Powiatu 
Kłodzkiego i członkowi Zarządu Powiatu Kłodzkiego.

J. Podgórski – podziękował za zapraszanie go na wszystkie sesje Rady Miejskiej w Radkowie oraz 
przedstawił  informację  na  temat  aktualnej  sytuacji  związane z  sytuacją  służby  zdrowia  w powiecie 
kłodzkim,  a  głównie  szpitala  noworudzkiego.  Zwrócił  się  do Rady Miejskiej  w Radkowie aby dzięki 
swoim działaniom przyczyniła się do tego żeby nie dopuścić do likwidacji szpitala w Nowej Rudzie, który 
może nie spełnia wszystkich wymogów unijnych ale  zabezpiecza podstawowe potrzeby w zakresie 
pomocy medycznej.
 
Ad. 7

DRUK NR 1 – w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM – podziękował Tadeuszowi Harłukowiczowi za współpracę, która trwała prawie 4 
lata.

DRUK NR 2 – zmieniająca uchwałę Nr VI/30/03 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 21 lutego 2003 
roku w sprawie ustalenia  składu liczbowego i  osobowego stałych Komisji  Rady Miejskiej  w 
Radkowie oraz przedmiotu ich działania

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały



M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 – w sprawie uchwalenia Statutu Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie

Burmistrz – uzasadnił potrzebę podjęcia przedmiotowej uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  4  –  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Radków

Burmistrz – chciałby wszystkich zapewnić, że proponowane stawki wynikają z kalkulacji wynikowej oraz 
zwrócił się do Rady Miejskiej o przyjęcie stawek w proponowanych wysokościach.

M.  Pejski  –  uzasadnił  przedmiotowy  projekt  uchwały  oraz  wyjaśnił  co  wpłynęło  na  proponowaną 
wysokość stawek. 

B. Siemczonek – jak się kształtuje cena wody w Gminie Radków do cen wody w gminach ościennych 
lub podobnych aglomeracji w Polsce.

M. Pejski – żeby obraz był pełny należy zawsze sumować stawkę za wodę ze stawką za ścieki. Jeżeli 
chodzi o powiat kłodzki to w Gminie Radków suma tych stawek jest jedną z najniższych. Jeżeli chodzi o 
powiaty sąsiednie to zsumowane stawki dają  kwotę około od.5.90 zł do 6.50 zł.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały



M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 – w sprawie załatwienia skargi z dnia 20 czerwca 2006 roku złożonej przez Pana 
Eugeniusza Sowę na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Radków 

Przewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały a następnie poprosił 
o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 6 – w sprawie załatwienia skargi z dnia 19 czerwca 2006 roku złożonej przez Pana 
Zdzisława Jacek na działalność Gminnych Zakładów Użyteczności Publicznej w Radkowie

Przewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały.

P. Dyda – członek Komisji  Rewizyjnej – odczytał wniosek Komisji  Rewizyjnej dotyczący ponownego 
przeliczenia kwoty wpłaconej przez Pana Zdzisława Jacek na konto UMiG w Radkowie w związku z 
przekazaniem na konto GZUP w 2003 roku kwoty 500 zł.

Przewodniczący RM – poinformował, że wniosek Komisji Rewizyjnej został już na piśmie przekazany do 
realizacji  przez  Burmistrza  oraz  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  dotyczących 
przedmiotowego projektu uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały



A.Mielniczuk – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 – w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM – zapytał  na jaką kwotę został  wyceniony  teren,  o  którym mowa w projekcie 
uchwały.

Burmistrz – wartość z operatu to kwota 514.000 zł, gmina wynegocjowała natomiast cenę 500.000 zł 
przy czym I rata w wysokości 10% tej stawki płatna będzie  do 15 sierpnia, a pozostała kwota do końca 
bieżącego roku.

B.Siemczonek – zapytała jakie są warunki i zasady korzystania obecnie z zalewu radkowskiego oraz 
poprosiła Burmistrza o uszczegółowienie jego wypowiedzi mówiącej o tym, że „myśmy sprzedali tereny 
na zalewie”.

Burmistrz – wyjaśnił, że użył słów „myśmy” mając na uwadze obowiązującą ciągłość władzy. Odnosząc 
się do zasad korzystania z zalewu Burmistrz poinformował, że na całym zalewie wprowadzony jest 
zakaz kąpieli. Spowodowane jest to tym, że brak było pozwolenia wodno – prawnego. W związku z 
wcześniejszymi podziałami gruntów firma „CHRIS” posiada także część wody z nabrzeżem i w związku 
z tym do czasu uregulowania tych kwestii pomiędzy tą firmą a gminą nie można opracować regulaminu 
korzystania z wody.
  
Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 8 – w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2006 rok

Skarbnik Gminy – uzasadniła przedmiotowy projekt uchwały.

Burmistrz – uzasadnił potrzebę zakupu samochodu dla Straży Miejskiej.

O godz. 1345 liczba radnych zmniejszyła się do 11 – z udziału w obradach zwolnił się r. A. Banaszak.



Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały
S. Radomińska – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały
A.Mielniczuk  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 11 radnych:   za – 11   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  9  –  w  sprawie  załatwienia  skargi  z  dnia  10  czerwca  2006  roku  złożonej  przez 
Wspólnotę Mieszkaniową przy ul.  Wąskiej 3 w Radkowie na działalność Gminnych Zakładów 
Użyteczności Publicznej w Radkowie

Przewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały.
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 11 radnych:   za – 10   przeciw – 0   wstrzymał się – 1.

O godz. 1400 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1410

Po przerwie w sesji uczestniczyło 10 radnych – z udziału w obradach zwolnili się r. B. Kopalko.

Ad. 8 

F. Majdak – poruszył następujące kwestie:

- widzi pilną potrzebę zmiany oznakowania w Ścinawce Średniej skrzyżowania ul. Mickiewicza z 
ul. Wojska Polskiego

- sprawa przystanku w Ścinawce Średniej przy ul. Sikorskiego – przystanek ten jest  przez PKS 
oznaczony jako Ścinawka Dolna – przystanek na żądanie, co jest nieprawidłowe – prosi więc o 
pomoc w rozwiązaniu tego problemu.

S. Hajłasz – poinformował o tym jak wyglądają w Ścinawce Górnej wakacje dla dzieci i młodzieży z tej 
wsi – sołtys zabrał bramki z boiska i zabrał je do domu, boisko zostało nieodpłatnie wydzierżawione 
pani która prowadzi hodowlę kóz. S. Hajłasz zwrócił się w tej sprawie do sołtysa, ten jednak nie reaguje 
na problem, ponieważ nie ma czasu. Euroregio Glacensis ogłosiło plebiscyt na najlepszego sołtysa i w 
związku z tym sołtys Ścinawki Górnej jest zajęty wykupywaniem tej gazety oraz wypełnianiem kuponów 
i ich wysyłaniem.

F. Majdak – poruszył problem umieszczenia skrzynek pocztowych na drodze do Bieganówka – skrzynki 
te  powinny  być  umieszczone  w  centrum tej  ulicy  a  nie  na  samym dole,  co  jest  utrudnieniem dla 
mieszkańców, szczególnie w okresie zimowym.



Burmistrz  –  poinformował,  że  rozpozna  wnioski.  Stwierdził  także,  że  instytucje  takie  jak  PKS, 
Telekomunikacja czy też Poczta Polska to instytucje, które rządzą się swoimi prawami i w związku z tym 
nie zawsze jest możliwość pozytywnego załatwienia składanych wniosków.

B.Siemczonek – prosi aby w miesiącu sierpniu wydłużyć w Wambierzycach czas oświetlenia ulicznego 
przynajmniej o godzinę.

Burmistrz – pozytywnie odniósł się do powyższego wniosku.

Przewodniczący RM – odczytał odpowiedź Burmistrza na pytanie zadane na poprzedniej sesji RM przez 
r. M. Gancarskiego dotyczące zwrotu podatku akcyzowego dla rolników (pismo stanowi załącznik do 
protokołu).

Ad. 9 

Nie zgłoszono.

Ad. 10

Przewodniczący RM:

- poinformował, że radni winni złożyć w terminie do dnia 27 sierpnia 2006 roku oświadczenia o 
swoim stanie majątkowym, na drukach które otrzymali w dniu dzisiejszym

- odczytał pismo Pana Marka Jagódki z dnia 18 lipca 2006 roku oraz udzielił głosu Burmistrzowi

Burmistrz  –  uważa,  że  pismo  to  jest  jawnym  przykładem  budowania  destrukcji,  czym  Pan  radny 
powiatowy zajmuje się  na pewno od roku 1994, ponieważ do roku 1994 zajmował się wszystkim co 
spowodowało  wyizolowanie  naszej  gminy  z  normalnych  stosunków  gospodarczych,  społecznych  i 
politycznych.  Dla  Burmistrza  jest  niewyobrażalne  żeby  można  było  przez  taką  postawę  radnego 
powiatowego cokolwiek budować. Nie da się bowiem budować destrukcją, egoizmem i egocentryzmem. 
Budować  można  na  płaszczyźnie  wzajemnego  porozumienia  i  dobra  ale  te  wartości  są  radnemu 
powiatowemu  zupełnie obce. Burmistrz stwierdził także, że nikomu nie uda się wywołanie w nim alergii, 
wrogości czy też  niechęci w czynieniu tego co uzna za dobre i wskazane w stosunkach ludzkich a 
wynika  z  tego  jednoznacznie,  że  chodzi  o  skłócenie  Burmistrza  ze  społeczeństwem  poprzez 
nieuznawanie jego rzeczywistej pozycji. Burmistrz wie z pewnością lepiej jak pan radny powiatowy, gdyż 
jest z ludu, a pan radny zstąpił z góry Gajów do Radkowa i szerzy sprawiedliwość, że społeczeństwo 
jest zwyczajnie biedne i trzeba bardzo mocno wyważać prawo, zadania i obowiązki. Na dzień dzisiejszy 
nakładanie kolejnych wymogów oraz wymuszanie przyłączeń i wielu innych działań spowoduje sytuację 
unikania  pewnego  rodzaju  zobowiązań  społecznych.  Setki  przytoczonych  paragrafów  paraliżują 
Burmistrza i czasami nie wie w jakiej gminie jest, myśli jednak, ze społeczeństwo  radkowskie już wie 
jak szeroką i znakomitą pomoc ma  z działalności naszego radnego powiatowego, któremu najlepiej 
przychodzą wnioski  typu ukarać, zabrać,  obciążyć,  stosować prawo,  stosować sankcje,  wygasić  co 
darowane. Burmistrz będzie jednak nadal prowadził taką politykę i nie zamierza stosować innych zasad. 
Poinformował także,  że o tyle na ile  rozum mu pozwoli  odniesie się do tej  skargi.  Jeżeli  chodzi  o 
kanalizację i przyłączenia trzeba by się było zapytać o to czy ona w ogóle jest a jeśli jest to powinniśmy 
być z tego  najbardziej zadowoleni i zrozumieć to, że nie wszyscy mogli się przyłączyć w wyznaczonym 
czasie,  bo  skoro  już  40  lat  ścieki  były  puszczane  w  inne  kanały  to  teraz  trzeba  uwzględnić 
fakultatywność zdarzenia. Pisanie o zaśmieconym i brudnym radkowie jest kpiną z samego siebie – 
przecież  to  nie  Burmistrz  wychodził  z  ratusza  przez  dwadzieścia  kilka  lat  patrząc   na  walące  się 
kamienice, płynące ulicami ścieki, trawę i śmieci wszędzie, tylko właśnie pan radny powiatowy Marek 



Jagódka tolerował to wszystko powodując to co powodował. Po odejściu z funkcji burmistrza poprzez 
swoją presję i ignorancję zdarzeń doprowadził do sytuacji okopania się poprzedniego zarządu i nie dał 
mu szans na normalną pracę. Może wtedy należało usiąść do stołu i  wyciągnąć z szuflady własne 
wnioski i propozycje. To nie Burmistrz spowodował, że Gimnazjum w Radkowie wyglądało jak koszary, 
ze były dziury i walące się mostki. Burmistrz zdaje sobie sprawę, że daleko nam do doskonałości, komu 
jednak są  stawiane te zarzuty – Burmistrz jest tu przecież 3 lata i może wyliczyć czynności, które 
poprawiły  estetykę  i  zaprogramowały  miasto  do  rozwoju.  To  nie  Burmistrz  zbywał  nieruchomości, 
poprzez co miasto zostało pozbawione wpływów i spowodowało sytuację, że nie ma kto posprzątać 
kawałka chodnika – są to zasługi I kadencji. Pismo to jest jednym oddechem jakiejś tam kampanii. Jeśli 
chodzi o zajęcie pasa drogowego, to przecież był on zajęty od 68 czy 72 roku i może zapytamy kogo po 
kolei  będziemy  obciążać.  Jeżeli  Pan  Przewodniczący  RM  wystąpi  to  RIO  i  nałożona  zostanie  na 
Burmistrza  kara,  to  zapłaci  ją  z  własnej  kieszeni.  Informuje  jednak,  że  zawarł  przecież  stosowne 
porozumienie z panem Kempińskim dla odbudowy i  rozwoju tego miejsca,. Zawarł  umowę, z której 
wynikało,  że preferencyjnie sprzedając nieruchomość stosuje preferencyjną stawkę za zajęcie pasa 
drogowego. Dla Burmistrza umowa ta jest wiążąca i Burmistrz nie znajduje podstaw do tego aby później 
uchwalona  stawka  miała  być  stosowana  wstecz.  Jeżeli  Rada  uważa,  że  błędem  było  robienie 
wszystkiego żeby uratować te kamienice w Rynku i  przystąpić  do drugiego etapu,  tj.   poprawienia 
estetyki Rynku i zrobienia z niego atrakcji turystycznej, to Burmistrz poddaje się całej operacji łącznie z 
zapłaceniem  kosztów.  Burmistrz  podziękował  za  głos  oraz  stwierdził,  że  nie  będzie  się  więcej 
wypowiadał bowiem przyszedł tu do roboty i do końca będzie się starał postępować tak aby rozwijała 
się Gmina i miasto Radków, natomiast nie tak żeby popadać w destrukcję i burzenie wszystkiego a 
nawet samego siebie i własnych dokonań.

O godz. 1455 liczba radnych zwiększyła się do 11 – w sesji uczestniczyła r. B. Kopalko.

S. Hajłasz – słuchając odczytanego pisma dochodzi do wniosku, że Pan Dyrektor GZUP ma u siebie w 
zakładzie niesamowitego fachowca. Proponował by wykorzystać to i spowodować aby człowiek, który 
tak zna przepisy i wszystko widzi zajął się porządkiem i nie rozliczał Dyrektora i Burmistrza, lecz Rada 
rozliczała by jego. Wypisać w ciągu zmiany 3 kwity potrafi dziewucha z robót interwencyjnych za 600 zł. 
Proponuje więc wykorzystać zdolności i umiejętności, które ten pracownik posiada.

Przewodniczący RM – zaproponował aby Burmistrz odniósł się na piśmie do podniesionych w piśmie 
Pana  Marka  Jagódki  zagadnień  a  Pana  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o  ich  zbadanie  i 
przedstawienia stanowiska radzie.

Przewodniczący RM – odczytał pismo Pana Marka Jagódki z dnia 20 lipca 2006 roku a następnie oddał 
głos Burmistrzowi.

Burmistrz – nie potrafi się od razu odnieść w całości do tego obszernego materiału, gdyż wymaga to 
dużo pracy i o to chyba chodzi żeby Burmistrz zajmował się tego rodzaju twórczością wartą niewiele. 
Zadziwiająca  jest  troska  Burmistrza  I  kadencji  o  koszta  jakie  powstają  w  związku  z  gospodarką 
odpadami i ściekami. ZWiK noworudzki istniał już wtedy  kiedy pan radny powiatowy był Burmistrzem i 
nie  zadbał o to żeby aportowane tereny i nieruchomości do tej spółki stanowiły majątek gminy. Udało 
się to dopiero w tym roku wprowadzając gminę jako stałego członka ZWiK – udało się odzyskać z 
majątku gminy 3.814.000 zł, który po drodze się stracił. Zadziwiająca metoda troski, ale oczywiście  w 
podłożu jest cały czas pieniactwo, destrukcja i spowodowanie kłótni i awantury. Jeżeli chodzi o estetykę 
i  o  wymagania  równolegle  a  także  o  opłatę  adiacencka,  to  Burmistrz  chciałby  przypomnieć 
czcigodnemu  radnemu  powiatowemu,  że  ma  na  to  czas  -  ustawodawca  nie  zmusza  nikogo  do 
natychmiastowego działania a opłaty adiacenckie nie dotyczą tylko śmieci i   kanalizacji  ale dotyczą 
wielu zdarzeń. Burmistrz  ma na ich wprowadzenie bodajże 3 lata i  potrafi  je wprowadzić.  Kończy 



obecnie opłaty na Wambierzycach i wprowadzi je także w Radkowie i można być o tym spokojnym gdyż 
wcześniej rozmawiano tylko o opłacie adiacenckiej, a to właśnie on ją wprowadził na szeroką skalę, co 
wcześniej  rozpoczął  Burmistrz  Kozina  w  części  Wambierzyc,  po  zakończeniu  pierwszego  etapu 
kanalizacji. Temat ten jest bardzo trudny i poprosił  o zwrócenie uwagi na to jaka tu jest prowadzona gra 
– niedawno mieszkańcy zostali obciążeni kosztami wpięć przyłączeń, w tej chwili trzeba dokonać wycen 
i  obliczyć  wartość  potrzebną  do  naliczenia  opłaty  adiacenckiej,  co  musi  być  przygotowane 
profesjonalnie, gdyż nie chodzi o to żeby ludziom dołożyć obciążeń skoro i tak osiągnięty został pewien 
sukces, gdyż udało się opanować gospodarkę środowiskiem. To właśnie w  kadencji Burmistrza gmina 
wybudowała 20 km podstawowej kanalizacji  a  z  wpięciami około  30 km. Coś się więc dziwnie  nie 
zgadza – pewnie przeciek informacji  jest  kiepski. Burmistrz stwierdził,  że będzie wprowadzał opłaty 
adiacenckie i inne ale w sposób kulturalny, a nie taki, że jeszcze nie zdążono wypłacić odszkodowania 
ludziom a już nałożone zostaną na nich opłaty.  Jeżeli  chodzi  o liczyrzepę to pierwsza rzeźba była 
prowokacją artystyczną. Burmistrz nie pamięta dokładnie kosztów dlatego też udzieli  odpowiedzi po 
sprawdzeniu  dokumentów.  Obecny  liczyrzepa  nie  musiał  być  wpisany  do  budżetu  bowiem  został 
zrealizowany w ramach   programów INTERREG – owskich i kosztował około 1.200 zł bo tyle wyniosły 
koszty organizacji stanowiska pracy i pracy artysty, gdyż resztę wykonał on w ramach współpracy w 
programie Kraina Gór Stołowych -  Jarmark Stołowogórski. Burmistrz może się mylić o 100 – 200 zł. 
Pozostałe koszty np. ustawienia, urządzeń i dźwigów nie były ponoszone przez gminę gdyż tak się 
składa, że jest wiele osób które chcą Burmistrzowi i Gminie pomagać a nie uciekać i nie pytać tak jak 
się to robi  tradycyjnie podczas rozmów z inwestorami  o  to czy Burmistrz naprawił  drogi,  rozebrał 
wiadukty i czy pan Marek Jagódka radny powiatowy jeszcze pisze. Jak któreś z tyk zadań Burmistrz 
potwierdza, to właściwie jest koniec z inwestorami w gminie Radków. Za obrzydliwy Burmistrz uważa 
zapis  dotyczący listy  Wildsteina oraz oświadczył,  że nie dano mu w życiu okazji  współpracy z SB, 
zresztą pochodzi z rodziny, w której to byłoby wręcz niemożliwe. Podsumowując stwierdził, że jest to 
osobliwa promocja naszej gminy. Kto bowiem przyjedzie do gminy i  będzie poważnie rozmawiał po 
przejrzeniu takiej kasety, gdzie Burmistrz jest pewnie podejrzany bo pan Wildstein listę powiesił. Nie jest 
to dla Burmistrza żaden autorytet i nie będzie się tym zajmował. Jeszcze raz oświadczył, że nie miał z 
tym nic wspólnego, nie był współpracownikiem i nie będzie pisał. Jeżeli pan Marek Jagódka sobie życzy 
to niech sam napisze. Burmistrz stwierdził także, że odniesie się do wszystkich poruszanych kwestii 
lakonicznie, chociażby musiał ponieść tego konsekwencje.

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o ustosunkowanie się na piśmie do podniesionych w piśmie 
kwestii.

K.  Szewczak  –  uważa,  że  pan  radny  obydwoma  swoimi  pismami  w  bardzo  dziwny  sposób 
podsumowuje pracę Burmistrza.   W ciągu 3  lat  pracy Rady Burmistrz  co roku otrzymuje  od Rady 
absolutorium co jest najlepszą oceną pracy Burmistrza przez Radę. K. Szewczak widzi jedną zaletę 
tych pism – Rada nie musi inwestować dużych  pieniędzy w firmę, która wykonałaby tak skomplikowany 
operat pracy Burmistrza. Jest również jednak wada – operat ten jest darmowy i myśli, że nie tylko on tak 
sądzi, ale jest nierzetelny.

Przewodniczący  RM  –  odczytał  pismo  Zespołu  Szkół  Agrotechnicznych  w  Bożkowie  o  udzielenia 
wsparcia na sztandar oraz poinformował, że na Komisjach wypracowano negatywne stanowisko w tej 
sprawie.

Przystąpiono do głosowania nad tym aby nie dofinansowywać zakupu sztandaru:
głosowało 10 radnych:   za – 10   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.



Przewodniczący RM – odczytał pismo Starosty Powiatu Kłodzkiego w sprawie zabezpieczenia środków 
finansowych na świadczenia zdrowotne realizowane przez SP ZOZ w Nowej Rudzie oraz poinformował, 
że na posiedzeniach Komisji zajęto w tej sprawie negatywne stanowisko.

Przystąpiono do głosowania nad tym aby nie dofinansowywać świadczeń zdrowotnych:
Głosowało 10 radnych:   za – 10   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Z-ca Burmistrza –  ustosunkowała  się  do pism Pana Marka  Jagódki  odczytanych wcześniej   przez 
Przewodniczącego RM. 

Przewodniczący RM – poinformował, że ostatnio ukazały się dwa wydawnictwa promujące gminę – 
książka Pani Renaty Kozik oraz książka Pana Mariana Gancarskiego. 

Ad. 11

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LV sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała:
Joanna Rakowska  


